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De Bouvier-Washerwijk, een opvallend geheel van cottage-achtige huizen tussen 
de Wezembeeklaan, de Jules Adantstraat en de Korenbloemenstraat, bestaat 100 
jaar. Wat is hier bijzonder aan?
De loopgravenoorlog van 14-18 leidt tot schrikbarende aantallen invaliden. Vanaf 
1915 beginnen Belgen die naar Londen zijn uitgeweken plannen te maken voor 
de huisvesting van invalide oud-strijders na de oorlog. Zij stichten een vereniging 
“Asiles des soldats invalides belges”.
Alfred Bouvier, en vooral zijn vrouw Laure Washer, die zelf een zoon hadden verlo-
ren aan het Ijzerfront, hebben hier op financieel en andere vlakken een belangrijke 
rol in gespeeld. De Kraainemse Bouvier-Washerwijk is een voorbeeld van hun inzet 
en filantropie. 
Gebouwd op menselijke schaal in de jaren ‘20 van de vorige eeuw, een nieuwbouw- 
eiland in wat toen een landbouwvlakte was, heeft het alles overleefd: de stedelijke 
uitbreiding van Kraainem, de bouw van de ring, de groei van Brussel.

Om de 100ste verjaardag van deze tuinwijk te vieren 
heeft burgemeester Bertrand Waucquez op 26 maart 
2023 een gedenkplaat ingehuldigd dichtbij de Jules 
Adantstraat, gevolgd door een drankje aangeboden 
door de bewoners.

* “Woningen voor helden”, de slogan waarmee in 
Engeland in 1919 een begin werd gemaakt aan 
sociale woningbouw voor de meer dan vier miljoen 
mannen die hadden meegevochten.
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pATRIMOINE / pATRIMONIUM

Le quartier Bouvier-Washer, un ensemble remar-
quable de maisons de type cottage, situé entre l’avenue 
de Wezembeek, la rue Jules Adant et la rue des Bluets, 
fête ses 100 ans. Quelle est sa particularité ?
Nous sommes en 1918 et la guerre des tranchées a laissé 
derrière elle un nombre important de soldats invalides. 
Dès 1915, des Belges réfugiés à Londres commencent 
à élaborer des plans pour loger ces anciens combattants 
handicapés. Ils fondent l’association « Asiles des soldats 
invalides belges ». 
Alfred Bouvier, et surtout son épouse Laure Washer, qui 
avaient eux-mêmes perdu un fils sur le front de l’Yser, y 
jouent un rôle majeur, notamment sur le plan financier. Le 
quartier Bouvier-Washer est un exemple de leur engage-
ment et de leur philanthropie. 

Construit à taille humaine dans les années 1920, ce nouveau lotissement en pleine 
zone agricole de la « campagne bruxelloise » a survécu à tout : l’expansion urbaine 
de Bruxelles et sa périphérie, la construction du ring…
Pour célébrer le 100e anniversaire de cette cité-jardin, notre bourgmestre Bertrand 
Waucquez a inauguré le 26 mars 2023 une plaque commémorative et explicative à 
l’entrée du quartier, côté rue Jules Adant. Cette inauguration fut suivie d’un apéritif 
convivial organisé par les habitants.

* « Logements pour nos héros », le slogan qui a lancé le logement social en Angle-
terre en 1919 pour les plus de quatre millions d’hommes qui avaient combattu.

Revoir la conférence de 2021 sur l’histoire du quartier Bouvier-Washer :
De lezing van 2021 over de geschiedenis van de Bouvier-Washerwijk  herzien:

www.discoverkraainem.be

Merci aux habitants du quartier pour leur intérêt et accueil chaleureux 
malgré un temps à ne pas mettre le nez dehors !
Dank aan de buurtbewoners voor hun belangstelling en warme ontvangst 
ondanks het bijzonder weinig inspirerende weer!

HOMES FOR HEROES*

Carel Edwards
Président / Voorzitter

 Kraainem-Unie

Martine Kuhn, Colette Storms

Bertrand Waucquez
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LOGEMENTS SOCIAUX / SOCIALE WONINGEN

Nouveau projet de logements  
sociaux au Champ de la Croix
Tout d’abord, il faut savoir que la Flandre souhaite accélérer l’offre de logements 
sociaux et la répartir géographiquement. Fin 2007, un état des lieux par commune a été 
réalisé et les communes disposant d’un nombre d’habitations sociales inférieur à 3% 
par rapport au nombre total de ménages se sont vu attribuer un objectif social contrai-
gnant (BSO = Bindend Sociaal Objectief). Ne disposant que de 2,53% de logements 
sociaux à ce moment-là (ce qui correspond à 126 unités), la commune de Kraainem 
a reçu un BSO de 99 logements sociaux supplémentaires, à atteindre d’ici 2025. 

A Kraainem, les logements sociaux sont tous gérés et financés 
par la société de logement social Elk zijn Huis 

Un projet de 32 appartements et 10 maisons 
sur un terrain appartenant à Elk zijn Huis au 
Champ de la Croix était en discussion depuis 
longtemps. 
Après des années de travail afin d’aboutir à 
un projet respectueux des conditions urba-
nistiques, environnementales, … il n’y a 
malheureusement pas eu de consensus au sein 
du collège du 20 avril 2023 pour accorder le 
permis de bâtir à Elk zijn Huis. Un conseil 
communal a donc dû être organisé en urgence 
(vu la date limite d’acceptation du permis). 
Tout en affirmant être pour ce projet social, 
l’opposition DéFi/MR a voté contre. Nous 
nous demandons encore pourquoi ils ne se sont tout simplement pas abstenus !
Pour la majorité Pro Kraainem / Kraainem-Unie, les raisons invoquées par l’oppo-
sition pour ce refus ne sont pas justifiées. D’autant plus que la commune n’a pas 
d’alternative pour accroître le nombre de logements sociaux. et qu’une fois ce 
projet réalisé, l’objectif imposé de 99 unités sera encore loin d’être atteint.

Le projet 
Il s’agit donc de :
• 32 appartements au Champ de la Croix (Kruisveld)
• 5 maisons à vendre et 5 maisons à louer le long de l’avenue d’Annecy
Comme vous pouvez le voir sur l’image ci-dessous, le projet est raisonnable (rien à 
voir avec les immeubles à appartements construits dans les années ‘70 dans le même 
quartier) et tire avantageusement profit du dénivelé du terrain. Des zones de verdure 
sont prévues et le projet cadre bien avec la plaine de jeux communale juste à côté. 
Comme dans tout nouveau projet d’envergure, nous 
comprenons que les riverains se posent des questions 
relatives à la mobilité ou aux possibilités de parking. 
Sur base de sa longue expérience en matière de loge-
ments sociaux, Elk zijn Huis confirme – chiffres à 
l’appui – qu’il ne devrait pas y avoir de souci de 
parking.
En ce qui concerne la mobilité, la situation sur l’ave-
nue d’Annecy est comparable à d’autres axes de tran-
sit à Kraainem tels que l’avenue Reine Astrid où 
nous constatons – par exemple – que le nouveau Lidl 
n’engendre finalement pas tellement de problèmes 
de mobilité supplémentaires.

Vlaanderen wil het aanbod aan sociale woningen versneld invoeren en die ook geogra-
fisch spreiden. Eind 2007 werd een stand van zaken opgemaakt per gemeente.  Gemeen-
ten die over minder dan 3% sociale woningen beschikken in verhouding met het 
totale aantal gezinnen moeten een Bindend Sociaal Objectief (BSO) halen. Kraainem 
had toen 2,53% sociale woningen (of 126 wooneenheden) en moest bijgevolg in het 
kader van zijn BSO over 99 bijkomende sociale woningen beschikken tegen 2025. 

Alle sociale woningen in Kraainem worden beheerd en gefinancierd
door de sociale huisvestingsmaatschappij Elk zijn Huis

Elk zijn Huis is eigenaar van een terrein op 
het Kruisveld. Een project van 32 apparte-
menten en 10 huizen op deze plek staat al 
lang ter discussie. 
Na jaren inspanningen om tot een globaal 
project te komen dat alle stedenbouwkundige 
voorwaarden, omgevingsnormen, … respec-
teert, bereikte het college van 20 april 2023 
helaas geen consensus om de bouwvergun-
ning toe te kennen aan Elk zijn Huis. Er moest 
om spoedeisende redenen een gemeenteraad 
georganiseerd worden omdat de deadline 
voor toekenning van de vergunning nakend 
was. DéFi/MR beweren dat ze voorstander 

zijn van het project maar ze hebben tegen gestemd. Waarom hebben ze zich dan niet 
gewoon onthouden? 
De meerderheid Pro Kraainem / Kraainem-Unie vindt de argumenten van de oppo-
sitie ongegrond. Bovendien heeft de gemeente geen alternatief om het aantal 
sociale woningen op te trekken. en als dit project eenmaal verwezenlijkt is, is de 
doelstelling van 99 eenheden nog ver weg.

Kruisveld

« De nombreux Kraainemois sont sur la liste 
d’attente pour un logement social. Au-delà 
de l’objectif fixé par la Région flamande, la 
commune a un devoir moral de faire le néces-
saire pour aider les habitants socialement défa-
vorisés à trouver un logement abordable. 
En refusant ce projet, la commune prendrait en 
outre le risque de se voir un jour imposer un 
autre projet avec un plus grand impact ! »

Het project 
Omvang :
• 32 appartementen aan het Kruisveld
• 5 koophuizen en 5 huurhuizen langs de Annecylaan
Zoals hieronder uit de tekening blijkt blijft het project redelijk (anders dan de 
grote appartementsblokken uit de jaren ‘70 in dezelfde buurt). Het project heeft 
het glooiende terrein slim weten te benutten. Er zijn groene zones voorzien en het 
sluit goed aan bij het gemeentelijke speelplein ernaast.

Zoals bij elk nieuw collectief project begrijpen we 
dat de buurtbewoners vragen hebben over mobiliteit 
en parkeergelegenheid. 
Op basis van zijn lange ervaring met sociale huis-
vesting bevestigt Elk zijn Huis – op basis van reëel 
cijfermateriaal – dat er geen parkeerproblemen 
zouden moeten zijn. 
Wat mobiliteit betreft, is de situatie op de Anne-
cylaan te vergelijken met andere doorgangswegen 
in Kraainem, zoals de Koningin Astridlaan, waar 
we bijvoorbeeld zien dat de nieuwe Lidl uiteindelijk 
weinig extra verkeersonverlast veroorzaakt. 

Marie-France Constant
Echevine des affaires sociales

Schepen van sociale zaken

Een nieuw project voor sociale  
woningen op het Kruisveld

“Veel Kraainemnaars staan op de wachtlijst 
voor een sociale woning. Naast het BSO van 
het Vlaams Gewest heeft de gemeente de morele 
plicht om het nodige te doen om sociaal zwakkere 
inwoners aan een betaalbare woning te helpen.

Door dit project af te wijzen zou de gemeente 
bovendien het risico lopen dat haar een ander 
– en misschien veel omvangrijker – project 
wordt opgedrongen!”

Avenue d’Annecylaan

Damien Filippi
Membre du bureau permanent

Lid van het vast bureau
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Dossiers mobilité : défense des intérêts des Kraainemois …
« A l’heure actuelle, notre commune est impactée 
de manière significative par plusieurs projets de la 
Région flamande.  
Bien que la commune n’ait aucun pouvoir sur les 
décisions prises dans le cadre de ces projets et le 
planning de leur mise en œuvre, notre bourgmestre 
et l’échevin des travaux publics maintiennent un 
dialogue permanent et constructif avec les autori-
tés flamandes, dans le but de défendre au mieux les 
intérêts des Kraainemois. »

QUATRE BRAS DE TERVUREN
Pont cyclable aux Quatre Bras de Tervuren : un mal pour un bien
Les travaux qui se déroulent actuellement au carrefour des Quatre Bras sont 
préliminaires à la construction d’un pont pour les cyclistes et les piétons. Ce 
pont permettra une traversée sécurisée et rapide du carrefour par ces usagers 
qui, à l’heure actuelle, doivent subir de longs temps d’attente aux feux. La jeune 
génération, qui utilise de moins en moins l’automobile pour se déplacer, appré-
cie énormément cet investissement dans les modes de déplacement d’avenir.

PARKING MÉTRO
Gratuité du parking de la station de métro Kraainem : Oui, malgré 
des difficultés techniques 

La gratuité du parking pour les usagers 
du métro, décidée par la Région bruxel-
loise dans le cadre du projet Good Move, et 
d’application depuis le 4 septembre 2022, 
ne fonctionne toujours pas dans la pratique, 
sauf si vous disposez d’une carte MOBIB 
sous forme d’abonnement. Si vous utilisez 

la carte MOBIB pour un usage occasionnel, la borne de paiement ne la recon-
naît toujours pas. Il reste systématiquement nécessaire de contacter le gardien du 
parking via l’interphone. Celui-ci ouvre maintenant directement la barrière, sans 
même plus demander de justification. De nombreux contacts ont été pris dans 
le cadre de ce dossier par la conseillère Vinciane De Meutter-Cardinael, qui suit 
ce dossier pour la commune. A l’heure actuelle, il n’y a toujours pas de réponse 
ou de proposition de solution de la Région bruxelloise. 
Mais que ceci ne nous fasse pas oublier la bonne nouvelle : tous les Kraainemois 
qui veulent prendre le métro ont maintenant un accès gratuit au parking !

RING NORD
Réaménagement du Ring Nord : nouvelles étapes et enquête publique 

La Région flamande a l’ambition de réaménager le Ring Nord de Bruxelles, 
et Kraainem sera impactée, notamment au niveau des entrées/sorties de l’E40.
Le 31 mars 2023, le Gouvernement flamand a adopté provisoirement le projet  de 
plan régional ‘Réaménagement spatial du Ring de Bruxelles (R0) – Partie nord’. 
Il ne statuera définitivement sur ce plan qu’au terme d’une enquête publique, 
qui est en cours du 2 mai au 30 juin 2023. Une soirée d’information a été orga-
nisée sur ce thème le 16 mai 2023 à l’Agora.
Les spécialistes mobilité de Kraainem-Unie ont analysé ce dossier complexe 
pour vous et en ont fait une synthèse claire vous permettant de réagir de manière 
efficace à l’enquête publique. Vous trouvez cette synthèse dans le flyer spécifique 
qui est joint à ce journal ou sur notre site www.kraainem-unie.beAutres dossiers importants pour Kraainem, mais pour lesquels il n’y a pas d’élé-

ment neuf à vous communiquer à l’heure actuelle :

Au Nord de Kraainem :  
• Les travaux du boulevard de la Woluwe pour accéder au ring (https://wegenen-

verkeer.be/werken/herinrichting-van-de-woluwelaan).

Au Sud de Kraainem :
• Le réaménagement en profondeur du Carrefour des Quatre Bras de Tervuren 

(pas de planning précis communiqué par la Région flamande, mais 2025 serait 
probable).

• La Ringfietspad, du nom de la (nouvelle) piste cyclable de la Région flamande 
qui reliera le carrefour des Quatre Bras à la E40.    

• En ce qui concerne le projet de logements sociaux « Dames Blanches », voici 
l’état d’avancement du dossier : les bureaux d’architectes sélectionnés pour ce 
marché public ont récemment visité le site. Leurs offres sont attendues pour le 30 
juin 2023 et l’attribution du marché aura lieu au trimestre suivant. 

Comme vous l’avez probablement remarqué, des caméras 
ont été récemment placées à différents endroits dans notre 
commune (8 sur Kraainem, 8 sur Wezembeek-Oppem, soit 16 
au total pour notre zone de police WOKRA).
Ces caméras reconnaissent et enregistrent UNIQUEMENT 
les numéros de plaque et détectent instantanément celles qui 
seraient recherchées. Elles ont pour but d’augmenter la sécu-
rité et contribuent à lutter contre les cambriolages.

Elles ne mesurent PAS la vitesse et ne sont PAS destinées à 
verbaliser.
L’emplacement des sites a été choisi en fonction des résultats 
d’une analyse par la police des zones à risque de criminalité, 
de l’emplacement des caméras dans les communes qui jouxtent 
Kraainem et des contraintes techniques de l’installation propres 
à chaque endroit.

Des caméras ANPR : Pour qui ? Pourquoi ?

Vinciane De Meutter - Cardinael
Conseillère communale

Marché de l’information à l’Agora le 16 mai 2023
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Mobiliteit: de belangen van Kraainem ...

”Momenteel hebben wij te maken met verschil-
lende projecten van het Vlaams Gewest.
Hoewel de gemeente geen bevoegdheid heeft 
over de beslissingen die in dit kader worden 
genomen, noch over de planning of uitvoering 
ervan, zijn onze burgemeester en schepen van 
openbare werken in permanente en constructieve 
dialoog met de Vlaamse overheid om de belan-
gen van de bevolking te verdedigen.”

VIER ARMEN KRUISPUNT
Fietsbrug aan het Vier Armen Kruispunt: een noodzakelijk kwaad
De werken die momenteel plaatsvinden zijn bedoeld om de bouw van een brug 
voor fietsers en voetgangers mogelijk te maken. Met deze brug komt er een 
veilige en snelle oversteek van het kruispunt voor deze gebruikers, die momen-
teel lange wachttijden bij verkeerslichten moeten doorstaan. Vooral de jongere 
generatie, die de auto steeds minder gebruikt om zich te verplaatsen, waardeert 
deze investering in de mobiliteit van de toekomst enorm.

PARKING METROSTATION
Gratis parkeren aan metrostation Kraainem: Jawel, maar nog 
steeds technische problemen 

Gratis parkeren voor metrogebruikers is 
een beslissing van het Brussels Gewest in het 
kader van het Good Move-project en geldt 
sinds 4 september 2022, maar in de praktijk 
werkt het nog steeds niet tenzij u een MOBIB-
kaart hebt in de vorm van een abonnement. Als 
u de MOBIB-kaart voor incidenteel gebruik 

heb, herkent de betaalterminal deze nog steeds niet. Men is dan verplicht om 
contact op te nemen met de parkeerwachter via de intercom. Hij opent dan wel 
direct de slagboom, zonder zelfs om een bewijs te vragen. In het kader van dit 
dossier zijn heel wat contacten gelegd door raadslid Vinciane De Meutter-Cardi-
nael, die dit dossier voor de gemeente volgt. Tot nog toe zonder reactie of voor-
stel voor een oplossing van het Brussels Gewest. 
Het neemt echter niet weg dat (met een beetje moeite) alle Kraainemnaars die 
de metro willen nemen nu gratis toegang hebben tot de parkeerplaats!

RING NOORD
Herinrichting Ring Noord: volgende fase en openbaar onderzoek
Het Vlaams Gewest wil de Brusselse Noordring herontwikkelen. Voor Kraainem 
gaat het hier vooral om de op- en afritten van de E40.
Op 31 maart 2023 heeft de Vlaamse Regering het ontwerp gewestelijk ruimtelijk 
uitvoeringsplan ‘Ruimtelijke heraanleg van de Brusselse Ring (R0) – Noordelijk 
deel’ voorlopig vastgesteld. Er komt pas een definitieve beslissing wanneer het 
openbaar onderzoek is afgerond dat loopt van 2 mei tot 30 juni 2023. Over 
dit thema werd op 16 mei 2023 een informatieavond georganiseerd in de Agora. 
De mobiliteitsspecialisten van Kraainem-Unie hebben dit complexe vraagstuk 
voor u geanalyseerd en er een duidelijke samenvatting van gemaakt zodat u op een 
efficiënte manier kan reageren op het openbaar onderzoek. U vindt deze samenvat-
ting in de specifieke flyer bij deze krant of op onze website www.kraainem-unie.be 

Andere dossiers die voor Krainem belangrijk zijn maar waarover wij op dit moment 
geen nieuws hebben zijn:

Ten noorden van Kraainem:  
• De werken aan de Woluwelaan met verbinding naar de ring (https://wegenenver-

keer.be/werken/herinrichting-van-de-woluwelaan).

Ten zuiden van Kraainem:
• De grondige vernieuwing van het Vier Armen Kruispunt (geen precieze plan-

ning gecommuniceerd door het Vlaams Gewest, maar 2025 is genoemd).
• Het Ringfietspad, genoemd naar het (nieuwe) fietspad in het Vlaams Gewest dat 

het Vier Armen kruispunt zal verbinden met de E40. 
• Het sociale woningbouwproject “Witte Vrouwen”. De architectenbureaus die 

voor deze overheidsopdracht werden geselecteerd, bezochten onlangs de site.  
Hun reacties worden verwacht op 30 juni 2023 en de gunning van het contract zal 
in het volgende kwartaal plaatsvinden. 

U heeft waarschijnlijk al gemerkt dat er recent op verschillende 
plaatsen in onze gemeente camera’s zijn geplaatst (8 in Kraai-
nem, 8 in Wezembeek-Oppem, 16 in totaal voor onze politie-
zone WOKRA).
Deze camera’s herkennen en registreren ALLEEN kente-
kens en detecteren onmiddellijk nummers die worden gezocht.  
Ze hebben als doel de veiligheid te verhogen en inbraak te 
helpen bestrijden.

Ze meten GEEN snelheid en zijn NIET bedoeld om te 
bekeuren.
De locaties werden gekozen op basis van  een politieanalyse 
van gebieden met een risico op criminaliteit, de locatie van de 
camera’s in de gemeenten grenzend aan Kraainem, en de tech-
nische beperkingen van de installatie die specifiek zijn voor 
elke locatie.

ANPR-camera’s: Voor wie en waarvoor?

Vinciane De Meutter - Cardinael
Gemeenteraadslid

16 mei 2023: infomarkt in de Agora
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ENVIRONNEMENT

La carte ci-jointe vous montre les différentes utilisations 
des parcelles à Kraainem. Il reste encore quelques zones 
vertes, que nous, Kraainem-Unie, souhaitons impéra-
tivement conserver, car plusieurs enquêtes ont montré 
que les habitants de Kraainem apprécient particulière-
ment le caractère vert de notre belle commune !

Légende :
• Vert foncé = zone agricole (Gewestplan),  et 

confirmée dans un (G)RUP 
• Jaune clair = zone agricole (Gewestplan), 

mais NON confirmée dans un (G)RUP
• Vert clair = zone tampon
• Rouge = zone habitée

Il existe actuellement 3 procédures dites « RUP » dans la commune :

1. Un RUP « espaces ouverts »
2. Un RUP « étages de construction »
3. Un RUP « inondations »

1. Comment protéger les espaces ouverts ? En officialisant leur destination  dans 
un RUP « espaces ouverts ». Un exemple concret est le terrain appelé Pikdoren-
veld (situé en face du Delhaize et Carrefour sur l’avenue de Wezembeek).
2. Le RUP « étages de construction » est en cours. Ce RUP a été entamé en 
2010 mais n’a jamais été achevé. En 2019, ce dossier a été repris par la majorité 
politique actuelle. La prochaine phase est une enquête publique de 60 jours qui 
devrait démarrer avant les vacances d’été. Après avoir traité les résultats de cette 
enquête publique, le RUP « étages de construction » définitif pourra être rédigé. 
3. Le RUP « inondations » – qui n’a pas encore été lancé – permettra de clarifier 
ce qui peut ou ne peut pas être construit dans la zone concernée, située à Kraai-
nem Nord près du Viaduc de l’E40.

Qu’en est-il des zones vertes à Kraainem ?

Source : www.geopunt.be (Kraainem : ‘Gewestelijke RUP speciale contouren’ en ‘Gewestplan’ aanklikken)

Pikdorenveld

Pikdorenveld - Bref historique
• En 2006, un plan communal de structure spatial a été élaboré (en néerlan-

dais ‘Gemeentelijke Ruimtelijk Structuurplan’, abrégé GRS), première phase de 
l’élaboration d’un RUP), qui proposait des projets de logements urbains et des 
espaces supplémentaires pour les activités commerciales et de services sur le 
Pikdorenveld. Ce plan indiquait également qu’un réaménagement de l’avenue de 
Wezembeek serait nécessaire en raison des problèmes de mobilité. Cependant, le 
champ du Pikdorenveld était encore (provisoirement) indiqué comme zone 
agricole dans le plan régional (en néerlandais ‘Gewestplan’).

• Cette situation peu claire a donc donné lieu dans le passé à des ‘confusions’, une 
partie du Pikdorenveld ayant même été mise en vente publique comme ‘terrain 
à bâtir’ en juin 2021 ! Heureusement, l’actuel bourgmestre Bertrand Waucquez 
s’en est aperçu à temps et a veillé à ce que la situation soit rapidement corrigée.

• Comme promis au début de cette législature, la majorité actuelle Kraainem-Unie et 
Pro Kraainem a travaillé à la modification du GRS pour confirmer le Pikdoren-
veld comme zone agricole. Cette procédure a été initiée lors du conseil communal 
du 23 février 2021 (intéressant de noter que l’opposition DéFi/MR a voté contre à 
l’époque...) et amendée dans le GRS lors du conseil communal du 25 avril 2023.

• L’étape suivante consiste à lancer une procédure RUP pour confirmer le carac-
tère non-constructible de ces parcelles afin qu’elles soient également reflétées 
en tant que telles dans le GRUP (= RUP régional). Cela signifie que la zone du 
Pikdorenveld, actuellement marquée en jaune clair dans le plan régional (voir 
carte de Geopunt ci-dessous), sera également colorée en vert foncé, c’est-à-dire 
qu’elle sera définitivement confirmée par la commune et la province/région en 
tant que zone agricole et restera donc un espace ouvert.

Plus d’informations : plan de mobilité communal (www.kraainem.be/fr/product/101/
mobiliteitsplan), page 10 au sujet du Pikdorenveld.

Pikdorenveld

Source : Google Earth

Johan Forton 
Echevin du patrimoine et de 
l’aménagement du territoire

« Kraainem connaît une pression croissante de 
l’urbanisation. Cette pression peut être partielle-
ment contrôlée par un plan d’exécution patiale (en 
néerlandais ‘Ruimtelijk Uitvoeringsplan’, abrégé 
RUP), qui peut guider et limiter la pression de 
l’urbanisation dans les zones et les typologies où 
cela est indiqué. »

Destination des zones

Avenue de Wezembeek
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Op de hierbijgevoegde kaart zien jullie de verschil-
lende bestemmingen van de zones in Kraainem. Er zijn 
nog verschillende groene zones, en dat wensen wij, 
Kraainem-Unie, steevast te behouden aangezien uit 
verschillende enquêtes is gebleken dat de bewoners van 
Kraainem het groene karakter van onze mooie gemeente 
ten zeerste appreciëren!

Legende:
• Donkergroen = agrarisch gebied (Gewest-

plan) en vastgelegd in een (G)RUP 
• Lichtgeel = agrarish gebied (Gewestplan), 

maar nog NIET vastgelegd in een (G)RUP
• Bleekgroen = buffer
• Rood = woongebied

Er zijn momenteel 3 RUP procedures in de gemeente:

1. RUP open ruimte
2. RUP bouwlagen
3. RUP overstromingen

1. Hoe kunnen de open zones beschermd worden? Door deze in een RUP open 
ruimte te betonneren. Een concreet voorbeeld is het Pikdorenveld (ligt tegenover 
de Delhaize en Carrefour op de Wezembeeklaan).
2. RUP bouwlagen is lopende. Dit RUP werd reeds in 2010 opgestart maar nooit 
afgewerkt. In 2019 werd dit dossier terug opgenomen door de huidige meerderheid. 
De volgende fase is een openbaar onderzoek van 60 dagen en we trachten deze voor 
de zomervakantie 2023 op te starten. Na het verwerken van de resultaten van dit 
openbaar onderzoek, zal het definitieve RUP bouwlagen opgesteld worden. 
3. Het RUP overstromingen moet nog opgestart worden, en zal duidelijkheid bren-
gen voor wat stedenbouwkundig al dan niet kan in de relevante zone gelegen te Kraai-
nem Noord in de buurt van de Viaduct.

Hoe zit het met de groene zones in Kraainem? En wat is een RUP?

Bron: www.geopunt.be (Kraainem: ‘Gewestelijke RUP speciale contouren’ en ‘Gewestplan’ aanklikken)

Pikdorenveld

Pikdorenveld - Korte historiek
• In 2006 werd een GRS opgesteld (= Gemeentelijke Ruimtelijk Structuur-

plan, eerste fase voor het opmaken van een RUP), waarin werd voorgesteld 
om op het Pikdorenveld stedelijke woonprojecten en bijkomende ruimte voor 
handels- en dienstverlenende activiteiten te realiseren. Er werd tevens gesteld 
dat een herinrichting van de Wezembeeklaan noodzakelijk zou zijn omwille 
van de mobiliteitsproblematiek. Op het Gewestplan werd het Pikdorenveld 
echter nog steeds voorlopig bestempeld als agrarisch gebied.

• Deze onduidelijke situatie leidde in het verleden reeds tot ‘verwarring’, waar-
bij in juni 2021 zelfs een stuk van het Pikdorenveld als ‘bouwgrond’ op een 
openbare verkoop werd aangeboden! Gelukkig werd dit tijdig opgemerkt 
door de huidige burgemeester Bertrand Waucquez, die ervoor heeft gezorgd 
dat de situatie prompt werd rechtgezet. 

• Zoals beloofd in het begin van deze legislatuur heeft de huidige meerder-
heid, Kraainem-Unie en Pro Kraainem, er werk van gemaakt het GRS aan 
te passen om het Pikdorenveld te bevestigen als agrarisch gebied. Deze 
procedure werd op de gemeenteraad van 23/02/2021 opgestart (interessant 
te noteren dat de oppositie DéFi/MR toen heeft tegengestemd ...) en op de 
gemeenteraad van 25 april 2023 aangepast in het GRS. 

• De volgende stap is een RUP-procedure op te starten om het open karakter 
van die percelen te bevestigen, zodat deze ook in het GRUP (Gewestelijk 
RUP) als dusdanig worden gereflecteerd. Dit betekent dat de zone van het 
Pikdorenveld, die heden in het lichtgeel is aangeduid in het gewestplan ook 
donkergroen zal worden gekleurd (zie kaart van Geopunt hieronder), dat is 
een definitieve bevestiging door zowel gemeente als provincie/gewest dat 
het als agrarisch gebied een open zone zal blijven.

Meer info in het mobiliteitsplan van de gemeente (www.kraainem.be/nl/
product/101/mobiliteitsplan), pagina 10 over het Pikdorenveld.

Pikdorenveld

Bron: Google Earth

Johan Forton
Schepen van het patrimonium 

en ruimtelijke ordening

“Kraainem verstedelijkt. Dit kan gedeeltelijk beheerst 
worden via een RUP (Ruimtelijk Uitvoeringsplan), 
dat de verstedelijkingsdruk kan sturen en beperken 
binnen de zones en typologieën die gepast zijn.”

Bestemmingen van de zones

Wezembeeklaan
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ENVIRONNEMENT 

Qu’en est-il de l’utilisation des pesticides à Kraainem ?
Les pesticides peuvent être nocifs pour la santé et la nature. Ils 
peuvent polluer le sol, l’eau et l’air et rendre malades les plantes 
et les animaux. Une fois que ces pesticides pénètrent dans l’envi-
ronnement, ils sont difficiles à éliminer. Il est donc recommandé 
de travailler de manière préventive et d’éviter d’utiliser des pesti-
cides pour l’entretien des espaces verts et des trottoirs.
Nous vous donnons ci-dessous un aperçu des différentes régle-
mentations en fonction du type d’utilisateur.

PARTICULIERS
La vente et l’utilisation du glyphosate sont interdites pour les particuliers.
• Qu’est-ce que le glyphosate ? Le glyphosate est l’une des substances actives les plus 

couramment utilisées dans les pesticides conçus pour empêcher la croissance de plantes 
indésirables autour des cultures plantées ou pour tuer des (parties de) plantes. Ces substan-
ces sont souvent appelées ‘herbicides’.

• Qu’est-ce qui est interdit ? Il est interdit d’utiliser des herbicides contenant du glypho-
sate dans les jardins, les allées, les trottoirs, les terrasses, les autres pavages, ... Même si 
vous avez encore du produit en stock. Le glyphosate se trouve entre autres dans le produit 
bien connu sous le nom de Roundup. L’étiquette du produit indique s’il contient ou non 
du glyphosate. 

• La vente est-elle également interdite ? Les produits contenant du glyphosate ne peuvent 
plus être vendus aux particuliers depuis le 6 octobre 2018.

• Où aller avec les restes ? Tous les emballages (y compris les emballages vides) sont des 
petits déchets dangereux (PDD). Vous pouvez les déposer au parc de recyclage.

Un jardin sans pesticides est tout à fait possible. Sur le site web suivant, vous trouverez des 
conseils et des idées pour un jardin urbain, un grand jardin, un potager ou une aire de jeux :
www.ecoconso.be/fr/content/comment-eviter-les-pesticides-au-jardin-et-au-potager
Notez que le sel, le vinaigre, l’eau de Javel et tous les autres produits ménagers sont égale-
ment des pesticides si vous les utilisez pour lutter contre les mauvaises herbes et les parasites. 
Ils provoquent la salinisation ou l’acidification du sol. Cela nuit non seulement aux mauvaises 
herbes, mais aussi aux autres plantes et à la vie du sol. Ce n’est donc pas une bonne alternative ! 

TERRES AGRICOLES
Les utilisateurs professionnels disposant d’une phytolicence 
sont toujours autorisés à acheter et à utiliser du glyphosate. 
Lors de l’achat et de l’utilisation, ils doivent pouvoir prouver 
qu’ils possèdent une phytolicence. La phytolicence est un 
certificat du gouvernement fédéral indiquant que l’on peut 
manipuler correctement les produits phytopharmaceutiques 
et les additifs, ce qui implique des formations régulières. 
Mais les utilisateurs professionnels doivent aussi pratiquer 
la ‘lutte intégrée contre les parasites’ et donc utiliser le plus 
grand nombre possible d’alternatives non chimiques.
De plus amples informations sur les produits phytopharma-
ceutiques et les produits fertilisants pouvant être utilisés par 
les détenteurs de phytolicences sont disponibles sur le site  
web suivant : https://fytoweb.be

Et à Kraainem ? 
Les travaux des champs à Kraainem peuvent être échelon-
nés comme suit :
• Du 15 février au 15 mai : travail du sol, apport de fumier 

minéral sous forme de granulés ou de liquide, épandage de 
fumier animal solide (avec des épandeurs larges), épan-
dage de fumier liquide (avec une tonne à lisier), désher-
bage (avec des pulvérisateurs), ensemencement. Ces 
opérations peuvent dégager certaines odeurs. Tous les 
produits utilisés sont repris dans la réglementation fédé-
rale : https://fytoweb.be/fr/fertilisants
Les produits contenant de l’azote et du phosphate 
doivent également respecter la réglementation flamande :  
https://www.vlm.be/nl/themas/waterkwaliteit/Mestbank/
Paginas/default.aspx

• Du 15 avril au 15 septembre : protection des cultures 
(fongicides, insecticides, désherbage), produits phytosa-
nitaires (par camions pulvérisateurs), tous ces produits 
sont couverts par le règlement fédéral : https://fytoweb.be

• Du 15 juillet à novembre : récolte des céréales avec une 
batteuse à pic (qui peut entraîner de la poussière et du bruit 
nocturne) et des autres cultures avec des moissonneuses 
dédiées (avec parfois de la boue laissée sur la route).

• Pas de travail en hiver.

« Tous les produits utilisés à Kraainem par les agriculteurs et 
les services communaux sont réglementés. 
Compte tenu des nombreuses questions soulevées quant à l’uti-
lisation des produits agricoles sur la commune, une séance 
d’information sera organisée à l’automne 2023, destinée en 
priorité aux riverains des champs, mais tous les habitants de 
la commune y seront les bienvenus ! »

Bertrand Waucquez
Bourgmestre et responsable de 

la santé publique

DOMAINE PUBLIC À KRAAINEM
La gestion du domaine public à Kraainem et en Flandre doit également être exempte de 
pesticides.
• Aucun pesticide ne peut être utilisé sur les zones utilisées pour les services publics (crèches, 

écoles, parkings, hôpitaux et toutes les zones de l’administration publique…). Les trottoirs 
et les bords de route doivent également être entretenus sans pesticides.

• Sur les surfaces pavées de plus de 200 m2 ou les zones accessibles au public, telles que les 
terrains de sport et de loisirs privés et les grandes entreprises, l’application minimale de 
pesticides n’est autorisée qu’en dernier recours et uniquement dans des zones ciblées. Un 
test pesticide est obligatoire lors de la (re)construction du terrain. Cela permet de vérifier 
si le projet a bien été conçu pour être entretenu de manière efficace sans pesticides.

• Il n’est possible de déroger à l’interdiction d’utiliser des pesticides que dans des cas 
spécifiques, par exemple en cas d’organismes nuisibles ou de situations présentant une 
menace grave pour l’homme. Une telle dérogation doit faire l’objet d’une demande préa-
lable auprès de l’Agence flamande de l’environnement.
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Hoe zit het met het gebruik van pesticiden in Kraainem?
Pesticiden kunnen schadelijk zijn voor de gezondheid en voor de 
natuur. Ze kunnen de bodem, het water en de lucht vervuilen en 
maken planten en dieren ziek. Zodra die pesticiden in het milieu 
terechtkomen, zijn ze nog moeilijk te verwijderen. Daarom wordt 
aanbevolen preventief te werken en het gebruik van pesticiden om 
groen en verhardingen te onderhouden te vermijden. 
Hier volgen de verschillende regelgevingen in functie van het 
type gebruiker.

PARTICULIEREN
Er geldt een verbod op verkoop en gebruik van glyfosaat voor particulieren.
• Wat is glyfosaat? Glyfosaat is één van de meest gebruikte werkzame stoffen in pesticiden 

die ongewenste plantengroei rond aangeplante gewassen moeten voorkomen of (delen van) 
planten moeten doden. Deze stoffen worden vaak ‘herbiciden’, ‘onkruidbestrijdings-
middelen’ of ‘onkruidverdelgers’ genoemd.

• Wat is verboden? Het is verboden onkruidverdelgers met glyfosaat te gebruiken in tuinen, 
op opritten, stoepen, terrassen, andere verhardingen, ... Ook als u nog product op voorraad 
hebt. Glyfosaat zit onder andere in het middel Roundup. Op het etiket van het product staat 
of een middel glyfosaat bevat of niet. 

• Verkoop ook verboden? Producten met glyfosaat mogen sinds 6 oktober 2018 niet meer 
verkocht worden aan particulieren.

• Waarnaartoe met restanten? Alle verpakkingen (ook lege) zijn klein gevaarlijk afval 
(KGA). U kunt dat afgeven in het recyclagepark.

Een tuin zonder pesticiden is perfect mogelijk. Op de volgende websites vindt u tips en ideeën 
voor een stadstuin, een grote tuin, een moestuin of een speeltuin.
www.vmm.be/mijn-gifvrije-tuin/
www.zonderisgezonder.be/bestrijdingsgids/Gereedschap
Let op, ook zout, azijn, bleekwater en alle andere keukenmiddeltjes zijn pesticiden als je 
ze gebruikt om onkruid en plagen te bestrijden. Ze veroorzaken verzilting of verzuring van 
de bodem. Dit schaadt niet alleen het onkruid, maar ook het ander planten- en bodemleven. 
Geen goed alternatief dus!

LANDBOUWGRONDEN
Professionele gebruikers met een fytolicentie mogen nog 
glyfosaat kopen en gebruiken. Bij aankoop en gebruik 
moeten ze kunnen aantonen dat ze een fytolycentie hebben. 
Een fytolicentie is een certificaat van de federale overheid 
die aangeeft dat men op een correcte manier met gewasbe-
schermingsmiddelen en toevoegingsstoffen kan omgaan en 
impliceert een reguliere bijscholing. Maar ook professionele 
gebruikers moeten ‘geïntegreerd bestrijden’ en dat dus doen 
met zoveel mogelijk niet-chemische alternatieven.
Meer informatie over de bewasbeschermingsmiddelen 
en bemestingsproducten die door de fytolicentiehouders 
kunnen worden gebruikt kan u vinden op https://fytoweb.be

En in Kraainem? 

De werkzaamheden op de velden in Kraainem kunnen als 
volgt ingedeeld worden:
• Van 15 februari tot en met 15 mei: grondbewerking, 

minerale mest voeren onder vorm van korrels of vloeibaar, 
dierlijke mest spreiden vast (met breedstrooiers), spreiden 
van vloeibare mest (met een mesttank), onkruidbestrij-
ding (met sproeiwagens), zaaien. Deze kunnen bepaalde 
geuren met zich meebrengen. Alle gebruikte producten 
zijn opgenomen in de federale reglementering:
https://fytoweb.be/nl/bemestingsproducten
Voor de stikstof- en fosfaathoudende producten moet 
tevens aan de Vlaamse reglementering voldaan worden: 
www.vlm.be/nl/themas/waterkwaliteit/Mestbank/Pagi-
nas/default.aspx

• Van 15 april tot en met 15 september: gewasbescher-
ming (fungiciden, insecticiden, onkruidbestrijding) fyto-
producten (door sproeiwagens), al deze producten vallen 
onder een federale reglementering: https://fytoweb.be

• Van 15 juli tot en met november: oogsten van graange-
wassen met een piekdorser (wat stof en nachtlawaai met 
zich mee kan brengen), andere gewassen met specifieke 
oogstmachines (met soms modder die op de baan wordt 
achtergelaten).

• Winter geen werkzaamheden.

“Alle producten die in Kraainem worden gebruikt door landbou-
wers en de gemeentelijke diensten zijn gereglementeerd.
Gezien de vele vragen die hierover gesteld worden zal een info-
sessie voorzien worden in de herfst 2023, in eerste instantie 
bedoeld voor omwonenden van velden, maar alle inwoners van 
de gemeente zijn welkom!”

Bertrand Waucquez
Burgemeester en verantwoordelijk 

voor de volksgezondheid

OPENBAAR DOMEIN KRAAINEM
Het beheer van openbaar domein in Kraainem en Vlaanderen moet tevens pesticidenvrij 
gebeuren.
• Op terreinen die voor openbare diensten worden gebruikt (kinderopvangplaatsen, scholen, 

parkeerplaatsen, ziekenhuizen en alle terreinen van openbare besturen, …) mogen geen 
pesticiden gebruikt worden. Ook trottoirs en bermen moeten zonder pesticiden beheerd 
worden.

• Op verharde terreinen groter dan 200 m2 of publiek toegankelijke terreinen, zoals private 
sport- en recreatiedomeinen en grote bedrijfsterreinen, mag er pas in laatste instantie een 
minimum aan pesticiden ingezet worden, en alleen op gerichte plekken. Bij de (her)aanleg 
van het terrein is een pesticidentoets verplicht. Zo kan men checken of het ontwerp op een 
efficiënte manier pesticidenvrij te onderhouden is.

• Alleen in specifieke gevallen kan er afgeweken worden van het verbod op pesticiden-
gebruik, zoals in het geval van plagen en situaties die een ernstige bedreiging vormen voor 
de mens. Die afwijking moet op voorhand worden aangevraagd aan de Vlaamse Milieu 
Maatschappij.  
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ENVIRONNEMENT / MILIEU

A Kraainem, nous avons la chance d’avoir deux terrains de football côte à côte le 
long de la rue au Bois (une pelouse synthétique et un terrain en gazon naturel).
A l’approche des beaux jours, certains habitants s’interrogent, à juste titre, sur l’ar-
rosage du terrain naturel. Tout d’abord, il faut savoir que le gazon doit être réense-
mencé une fois par an, sans quoi le terrain devient rapidement impraticable. Afin 
de garantir une bonne germination des semences, il est indispensable d’effectuer un 
arrosage, plus ou moins conséquent selon la météo. 

Sans arrosage, l’investissement risquerait fortement  
d’être réduit à néant (le coût moyen annuel d’entretien du terrain  

s’élève à 35.000 euros). 

Les services communaux essaient autant que possible d’arroser tôt le matin ou tard 
le soir pour éviter une évaporation trop rapide. En cas de forte chaleur, il est cepen-
dant parfois nécessaire d’arroser également en journée. En fonction des conditions 
météo, cela nécessite entre 70 et 100 m3 d’eau par jour. A titre de comparaison, la 
consommation d’eau annuelle en Belgique s’élève à 34 m3 par habitant (1).

Lors des travaux de rénovation de l’ave-
nue de la Chapelle (qui sont prévus cette 
année), la construction d’un réservoir 
de 150 m3 est prévue sous l’avenue de la 
Plaine de Jeux. Celui-ci servira d’une part 
à réduire quelque peu la consommation 
d’eau pour l’arrosage et comme tampon 
lors des fortes pluies d’orage.

Remplacer le terrain naturel par un deuxième gazon synthétique n’est pas une 
solution envisageable à court terme pour des raisons budgétaires évidentes. Pour 
rappel, le terrain synthétique actuel a coûté plus de 500.000 euros en 2014, sans 
compter qu’une pelouse synthétique nécessite aussi un entretien annuel.
Ces considérations financières ne doivent cependant pas masquer le rôle social joué 
par les terrains de football dans notre commune. De nombreux jeunes s’y épanouis-
sent et le Kraainem Football Club mène d’ailleurs aussi, depuis 2015, une initiative 
exemplaire en matière d’intégration de jeunes réfugiés demandeurs d’asile. Il s’est vu 
discerner le 25 avril 2023 un prix spécial de ‘Stop Racism in Sport’. Bravo à eux !

(1) www.engie.be/fr/blog/conseils-energie/consommation-eau-moyenne-belge/

Gestion de l’arrosage des  
terrains de football

Une action citoyenne de grande 
ampleur : le Cleanup day
Le dimanche 7 mai 2023, nous avons organisé pour 
la 3e année, un grand ‘Cleanup Day’ dans notre belle 
commune. Cette journée a permis de rendre notre 
commune plus propre et de sensibiliser nos citoyens à 
l’importance de maintenir un environnement propre et 
sain. Une activité ludique, grâce à Interza, qui a permis 
également à de nombreuses familles de se balader dans 
différents quartiers. Merci aux nombreux participants !
La prochaine édition aura lieu en automne prochain. 
Inscrivez-vous à notre newsletter via info@kraai-
nem-unie.be si vous souhaitez en être informé.

In Kraainem hebben we het geluk twee voetbalvelden naast elkaar te hebben langs 
de Bosstraat (een kunstgrasveld en een natuurgrasveld). 
Nu de mooie dagen eraan komen maken sommige bewoners zich terecht zorgen over 
de besproeiing van het natuurgrasveld. Allereerst is het belangrijk te weten dat het 
gras eenmaal per jaar opnieuw moet worden ingezaaid, anders wordt het veld snel 
onbespeelbaar. Om ervoor te zorgen dat het zaad goed ontkiemt, is het essentieel om 
het gazon water te geven, meer of minder afhankelijk van het weer. 

Zonder besproeiing is het risico groot dat de investering tot niets dient  
(de gemiddelde jaarlijkse kosten voor het onderhoud van het terrein 

bedragen 35.000 euro). 

De gemeentelijke diensten proberen zoveel mogelijk vroeg in de ochtend of laat in 
de avond te besproeien om een te snelle verdamping te voorkomen. Bij warm weer 
is het echter soms nodig om overdag te besproeien vanwege het beperkte debiet van 
de waterinlaat. Afhankelijk van de weersomstandigheden is hiervoor tussen 70 en 
100 m3 water per dag nodig. Ter vergelijking: het jaarlijkse waterverbruik in België 
bedraagt 34 m3 per inwoner (1).
Tijdens de werken aan de Kapellelaan (die na de zomer zouden moeten beginnen) 
is de aanleg van een buffertank van 150 m3 onder de Speelpleinlaan gepland. Deze 
zal dienen om het waterverbruik voor besproeiing te verminderen en als buffer bij 
hevige regenval.
Vervanging van het natuurlijke grasveld 
door een tweede kunstgrasveld is om 
voor de hand liggende budgettaire rede-
nen op korte termijn geen optie. Ter herin-
nering: het huidige kunstgrasveld kostte in 
2014 meer dan 500.000 euro, zonder reke-
ning te houden met het feit dat een kunst-
grasveld ook jaarlijks onderhoud vergt.
Deze financiële overwegingen mogen echter de sociale rol van de voetbalvelden in 
onze gemeente niet verdoezelen. Veel jongeren leven er zich uit en sinds 2015 heeft 
de Kraainem Football Club ook een voorbeeldig initiatief gelanceerd voor de inte-
gratie van jonge asielzoekers. Op 25 april 2023 kreeg ze een speciale prijs “Stop 
Racisme in de Sport”. Proficiat!

(1) www.engie.be/nl/blog/bespaartips/gemiddeld-waterverbruik-belgie/

Het besproeien van  
de voetbalvelden 

Een grootschalige burgeractie: 
Cleanup Day 

Op zondag 7 mei 2023 organiseerden we voor het derde 
jaar een grote Cleanup Day in onze mooie gemeente. 
Verschillende straten in Kraainem werden opgekuist, 
en de burgers werden bewust gemaakt van het belang 
van een propere en gezonde omgeving. Een leuke acti-
viteit, dankzij Interza, waarbij ook veel gezinnen in 
verschillende wijken konden rondlopen. Dank aan de 
vele deelnemers! 
De volgende editie vindt volgend najaar plaats. Schrijf 
je in op onze nieuwsbrief op info@kraainem-unie.be 
als je op de hoogte wilt blijven.
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Onze partner in de meerderheid / Notre partenaire dans la majorité

CpAS / OCMW

Le nouveau Centre de rencontre du CPAS sort de terre !
Les travaux pour la construction sur le site de la Ferme Van Deuren avancent bon train. Après les fondations, des 
barres d’acier ont été placées et le tout a ensuite été recouvert d’une dalle de béton sur laquelle le bâtiment sera ensuite 
construit.
Ce lieu sera un vrai centre de rencontres pour la population de tous les âges, des jeunes enfants aux seniors. On y 
accueillera aussi bien les personnes qui habitent Kraainem de longue date que celles qui sont arrivées récemment. Ce 
sera un espace convivial où s’arrêter pour boire un verre, lire un journal, avoir accès à un ordinateur, bavarder, faire 
connaissance avec d’autres, participer à des activités, assister à des séances d’information, suivre des formations... 
Un groupe de travail planche actuellement sur les activités qui pourraient y 
être organisées. Une foule de propositions sont sur la table. Kraainem-Unie plaide 
pour prévoir rapidement un soutien aux aidants proches, comme cela se fait dans de 
nombreuses communes. 
Voir à ce propos les articles sur notre site www.kraainem-unie.be
(cliquer dans le menu sur “Projets” puis “Ferme van Deuren).

Het nieuwe OCMW ontmoetingscentrum  komt van de grond!
De bouw op het vroegere terrein van de Hoeve Van deuren, dichtbij het gemeentehuis, 
vordert gestaag. Nadat de fundering was gelegd, werden stalen balken geplaatst en 
werd de hele constructie bedekt met een betonnen plaat waarop het gebouw uitein-
delijk zal rusten.
Het moet een echt ontmoetingscentrum worden voor alle inwoners, jong en oud: 
een levenslange Kraainemnaar of net gearriveerd, iedereen is welkom. Het moet dus 
een gezellige ruimte worden waar iedereen kan neerstrijken voor een drankje, een 
praatje, voor de krant, of omdat men een computer nodig heeft. Er zullen ook aller-
lei activiteiten en opleidingen worden georganiseerd.
Een werkgroep bekijkt momenteel hoe wij dit vorm gaan geven. Aan ideeën 
ontbreekt het niet. Kraainem-Unie pleit ervoor om hier snel een steunpunt te creë-
ren voor mantelzorgers, mensen die vrijwillig voor hun naasten zorgen. Zie hierover 
ook een artikel op onze site www.kraainem-unie.be
(in het menu op “Projecten” klikken en dan op “Hoeve Van Deuren”).

Changement au conseil CPAS : 
Au revoir Ingrid, bienvenue Laurent !

Ingrid Leyman, conseillère Kraainem-Unie, quitte le Conseil 
CPAS à regret après une expérience qu’elle a qualifiée de très posi-
tive. Désormais à la retraite, les enfants ayant quitté le nid, Ingrid et 
son mari ont cherché un habitat plus adéquat et l’ont trouvé... dans 
une commune voisine. Nous remercions Ingrid pour son engage-
ment, lui souhaitons ainsi qu’à son mari des années heureuses et en 
bonne santé et espérons la rencontrer encore de temps en temps !

Laurent De Meutter a pris le relais en prêtant serment lors du Conseil CPAS du 
27 avril 2023. Ingénieur de formation, doté d’un solide bon sens et d’un grand sens 
social, Laurent est parfait bilingue et s’intégrera sans peine à l’équipe. Il prendra son 
mandat très à cœur et l’a déjà prouvé dès sa première réunion en participant active-
ment au débat sur les nouvelles habitations sociales qui doivent être construites au 
Champ de la Croix, projet qui a été évoqué le 27 avril 2023. Nous nous réjouissons 
de la venue de ce nouveau conseiller qui sera tout à fait à la hauteur.

Verandering in de OCMW-raad: 
Tot ziens Ingrid, welkom Laurent!

Ingrid Leyman, raadslid van Kraainem-Unie, verlaat de OCMW raad na wat zij 
zelf een zeer positieve ervaring noemt. Met de pensionering, en de kinderen het 
huis uit, hebben Ingrid en haar man een geschikter huis gevonden... in een buurge-
meente. Bedankt, Ingrid, voor jouw inzet. Wij wensen jullie beiden veel geluk en 
een goede gezondheid en hopen je nog vaak terug te zien.
Laurent De Meutter neemt over van Ingrid. Hij heeft de eed afgelegd in de OCMW 
raad op 27 april 2023. Laurent is ingenieur, een man met een praktische instelling 

en een sterk ontwikkeld sociaal bewustzijn. Hij is perfect twee-
talig en zal zonder moeite zijn plaats vinden in het team. Hij 
neemt zijn mandaat met hart en ziel op. Dit bleek al op zijn eerste 
vergadering, waar hij actief heeft deelgenomen aan het debat 
over de sociale woningen die gebouwd moeten worden op het 
Kruisveld. Er wordt in de toekomst veel van Laurent verwacht 
in de OCMW raad.

Nouveau projet - Nieuw project



Vous souhaitez nous rejoindre 
pour participer à l’avenir de notre 
commune ou simplement mieux 
comprendre ce qui s’y passe vrai-
ment ?
Contactez-nous ou abonnez-vous à 
notre newsletter mensuelle :
• soit sur le site www.kraainem-unie.be 

(tout en bas à droite de la page d’ac-
cueil)

• soit en envoyant un e-mail à : 
info@kraainem-unie.be

Wilt u deelnemen aan de toekomst 
van onze gemeente, of gewoon beter 
begrijpen wat er echt aan de hand 
is?
Neem dan contact met ons op of 
abonneer u op onze maandelijkse 
nieuwsbrief:
• surf naar www.kraainem-unie.be 

(rechts onderaan op de homepage)
• of stuur een mail naar 

info@kraainem-unie.be

V.U./E.R.: Marie-France Constant – Kraainem-Unie VZW-ASBL, Seringenstraat 22, rue des Seringas - 1950 Kraainem – 06/2023

Do you find our magazine useful? 
Do you want to play a part in the 
future of our commune or simply 
find out how things really work 
here? 
Then stay in touch by subscribing to 
our monthly newsletter:
• surf to www.kraainem-unie.be (go 

to the bottom right hand corner on 
the home page)

• or send a mail to 
info@kraainem-unie.be

Depuis le début de la législature, nous avons annoncé que nous comptions réaliser 
des projets :  ‘Doing things’ est devenu notre slogan ! Pas juste réaliser pour réaliser, 
mais des projets, tournés vers le futur, qui maintiennent et améliorent la qualité 
de vie des habitants aujourd’hui et dans le futur. 
Des infrastructures qui nécessitent d’être entretenues, voire rénovées, des projets 
lancés pour éviter un surcoût futur, des actions pour le bien-être des citoyens, … 
Consultez régulièrement le site www.kraainemdoingthings.be  pour être tenu au 
courant des projets réalisés et en cours. Il s’agit finalement de vos sous, il est donc 
normal que nous vous informions de son utilisation de façon transparente ! 

Sinds het begin van deze legislatuur was ons voornemen om de handen uit de mouwen 
te steken: “Doing Things” is onze slogan geworden. De bedoeling is niet om ten alle 
kosten projecten uit te voeren, maar om zaken te realiseren die gericht zijn op de 
toekomst en die de levenskwaliteit van de bewoners ten goede komen.
Het gaat om onderhoud of vervanging van infrastructuur of werken die nu moeten 
starten om latere kostenverhogingen te vermijden, kortom, werk dat gedaan moet 
worden in het algemeen belang van alle inwoners. Dit gebeurt allemaal met uw belas-
tinggeld, dus aarzel niet om te gaan kijken op www.kraainemdoingthings.be om op 
de hoogte te blijven hoe het uitgegeven wordt.

Toute l’équipe de Kraainem-Unie se réjouit déjà de 
fêter le 21 juillet avec vous lors de la Garden Party !
Rendez-vous le 21 juillet à partir de 11h au parc 
Jourdain où un vaste choix d’activités pour petits et 
grands vous attendront !

Het hele team van Kraainem-Unie kijkt er nu al naar uit 
om 21 juli met u te vieren op de Garden Party!
Rendez-vous dus op 21 juli vanaf 11 uur in het Park 
Jourdain waar een brede keuze aan activiteiten voor 
jong en oud op u wacht!

# doing things


